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Bánk Község Önkormányzata Képviselő-testületének 

 

5/2023.  
 

JEGYZŐKÖNYVE 
 

Készült: 2023. június 13-án 10.00 órai kezdettel megtartott képviselő-testületi ülésről 

 

Ülés helye: Bánk Község Önkormányzata, 2653 Bánk, Hősök tere 11., Polgármesteri iroda 

 

Az ülés vezetője:    Torma Andrea polgármester 

 

Jelen vannak:     Torma Andrea  polgármester  

                                  Hákli Tibor  alpolgármester 

 Csizmár Gábor alpolgármester 

 dr. Szabó Letícia Ágnes jegyző 

 Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

  

 
 

Torma Andrea polgármester 

Köszöntöm a megjelent képviselőket, megállapítom, hogy az 5 fő képviselő-testületi tagból 3 fő jelen van, így az ülés 

határozatképes és azt megnyitom.  

A jegyzőkönyv hitelesítésére felkérem Csizmár Gábor alpolgármestert. 

 

A képviselő-testület a jegyzőkönyv hitelesítő személyét 3 igen szavazattal egyhangúan elfogadta. 

 

Torma Andrea polgármester 

A tervezett napirendi pontokat javaslom kiegészíteni: 8. napirendi pontként javaslom megtárgyalni az Óvoda 

fűtéskorszerűsítését, 9. napirendként a Bánk 0107 helyrajzi számú ingatlanra szolgalmi jog bejegyzését, és 10. napirend 

lenne az Egyebek. Van valakinek további javaslata? 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

A zárt ülés keretében szeretném tájékoztatni a képviselő-testületet egy személyi témában. 

 

A képviselő-testület - egyhangúan elfogadva - az alábbi napirendeket tárgyalja: 
 

Napirend  

 

1. Partnerségi egyeztetés szabályairól szóló önkormányzati rendelet hatályon kívül helyezése 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

2. A szilárd hulladékgazdálkodásról szóló önkormányzati rendelet hatályon kívül helyezése 

A hulladékszállítási díjjal kapcsolatos kedvezményekről szóló önkormányzati rendelet megalkotása 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

3. Bánk község településrendezési eszközeinek módosítása (Bánk 096.hrsz.) partnerségi egyeztetés lezárása 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

4. Bánk Tó-Strand főépületében lévő 2. számú üzlethelység bérbeadása 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

5. M2 gyorsforgalmi út Vác észak és Hont-Parassapuszta, országhatár közötti szakasz megvalósítása, I. ütem 

Rétság – települést érintő földutak 

              Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

6. Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat épületének energetikai korszerűsítése – tulajdonosi hozzájárulás 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

7. Üdülőtulajdonosok kedvezményes strandbelépője (szóbeli előterjesztés) 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 
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8. Óvoda fűtéskorszerűsítése (szóbeli előterjesztés) 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

9. Bánk 0107 helyrajzi számú ingatlanra szolgalmi jog bejegyzése (szóbeli előterjesztés) 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

10.   Egyebek 

 

 

 

1. Napirend Partnerségi egyeztetés szabályairól szóló önkormányzati rendelet hatályon kívül 

helyezése 

 

 
Torma Andrea polgármester 

A partnerségi egyeztetés szabályairól szóló önkormányzati rendelet hatályon kívül helyezéséről szóló előterjesztéssel és 

rendelet tervezettel kapcsolatban van kérdés, hozzászólás? 

 

Hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, hogy 

elfogadjuk a partnerségi egyeztetés szabályairól szóló önkormányzati rendelet hatályon kívül helyezéséről szóló 

előterjesztett rendelet-tervezetet, kérem, kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan megalkotta a következő 

rendeletet: 

 

Bánk Község Önkormányzata Képviselő-testületének 

7/2023. (VI.13.) önkormányzati rendelete 

 

a partnerségi egyeztetés szabályairól szóló önkormányzati rendelet hatályon kívül 

helyezéséről 

 

A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

 

 

   

2. Napirend A szilárd hulladékgazdálkodásról szóló önkormányzati rendelet hatályon kívül helyezése 

 A hulladékszállítási díjjal kapcsolatos kedvezményéről szóló önkormányzati rendelet 

módosítása 

 

 
Torma Andrea polgármester 

Az előterjesztés két részből áll: egyrészt hatályon kívül helyezzük a hulladékgazdálkodásról szóló rendeletet, másrészt 

alkotunk egy új rendeletet a 75. életévet betöltött, egyedül élő személyek kedvezményének megtartásáról. Van-e ezzel 

kapcsolatban kérdés, észrevétel? 

 

Hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirendi téma tárgyalását és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, 

hogy elfogadjuk a szilárd hulladékgazdálkodásról szóló önkormányzati rendelet hatályon kívül helyezéséről szóló 

előterjesztett rendelet-tervezetet, kérem, kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan megalkotta a következő 

rendeletet: 

 

Bánk Község Önkormányzata Képviselő-testületének 

8/2023. (VI.13.) önkormányzati rendelete 
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a szilárd hulladékgazdálkodásról szóló önkormányzati rendelet hatályon kívül 

helyezéséről 

 

A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi 

 

 

Torma Andrea polgármester szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, hogy elfogadjuk a hulladékszállítási díjjal 

kapcsolatos kedvezményről szóló előterjesztett rendelet-tervezetet, kérem, kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan megalkotta a következő 

rendeletet: 

 

Bánk Község Önkormányzata Képviselő-testületének 

9/2023. (VI.13.) önkormányzati rendelete 

 

a hulladékszállítási díjjal kapcsolatos kedvezményről 

 

A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi 

 

 

 

3. Napirend Bánk község településrendezési eszközeinek módosítása (96.hrsz.) – partnerségi egyeztetés 

lezárása 
 

 
Torma Andrea polgármester 

Bánk község településrendezési eszközeinek módosítására irányuló eljárásban a partnerségi egyeztetés lezárásáról kell 

döntenünk. Ez a rendezési terv módosítás a Bánk 96 helyrajzi temető területén egyéb építmény elhelyezésének 

lehetőségéről szól, amit annak érdekében indítottunk el, hogy a Tó Hotel Kft. a meglévő parkoló fölé egy védőtetőre 

épített napelemrendszert helyezhessen el. Van-e ezzel kapcsolatban kérdés, észrevétel? 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

A tervezőkkel történt telefonos egyeztetés alapján annyi kiegészítést szeretnék tenni, hogy a partnerségi egyeztetés 

lezárására vonatkozó döntés mellett a testületnek arról is szükséges döntenie, hogy nem kíván környezeti vizsgálatot 

készíttetni. A rendezési terv módosítására irányuló eljárás megkezdését követően írásban megkerestük erre vonatkozóan 

a jogszabályban kijelölt szakhatóságokat. A visszaérkezett vélemények alapján egyik szakhatóság sem tartotta 

szükségesnek jelen ügyben a környezeti vizsgálat lefolytatását, készítését. Előkészítettünk erre vonatkozóan egy 

határozati javaslatot.  

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző kiosztja a képviselő-testület tagjainak részére a környezeti vizsgálat készítésének 

mellőzéséről szóló határozati javaslatot. 

 

Torma Andrea polgármester 

Rendben, akkor javaslom, hogy hozzunk döntést a környezeti vizsgálat készítésének mellőzéséről is. 

 

További hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását és szavazásra tette fel a kérdést: aki a Bánk község 

településrendezési eszközei módosítása során beérkezett vélemények ismertetéséről, és elfogadásáról szóló határozati 

javaslatot elfogadja, kérem, kézfeltartással szavazzon! 

 

A képviselő-testület megismerte és megtárgyalta a településrendezési eszközök módosítása kapcsán beérkezett 

véleményeket, és 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan meghozta a következő 

határozatot: 

 

63/2023. (VI.13.) képviselő-testületi határozat 

 

Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a Bánk 96 hrsz-ú ingatlant érintő - 

építmények elhelyezésének lehetősége - településrendezési eszközök (helyi építési 

szabályzat) módosításával kapcsolatos partnerségi egyeztetést a településtervek tartalmáról, 
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elkészítésének és elfogadásának rendjéről, valamint egyes településrendezési sajátos 

jogintézményekről 419/2021. (VII. 15.) Korm. rendelet 66. § (7) bekezdése 

figyelembevételével lezárja  

 

A képviselő-testület megbízza a polgármestert, hogy a településtervek tartalmáról, 

elkészítésének és elfogadásának rendjéről, valamint egyes településrendezési sajátos 

jogintézményekről 419/2021. (VII. 15.) Korm. rendelet 67. § (1) bekezdés alapján a záró 

szakasz kezdeményezéséhez az E-TÉR felületre töltse fel a véglegesített tervezetet. 

 

Határidő: azonnal, 

Felelős: polgármester 

 

 

Torma Andrea polgármester szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, hogy Bánk község településrendezési 

eszközeinek folyamatban lévő módosítása során a képviselő-testület környezeti vizsgálatot nem kíván készíttetni, és 

elfogadja az erről szóló kiosztott határozati javaslatot, kérem, kézfeltartással szavazzon! 

 

A képviselő-testület 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan meghozta a következő 

határozatot: 

 

64/2023. (VI.13.) képviselő-testületi határozat 

 

Bánk Község Önkormányzatának Képviselő - testülete a Magyarország helyi 

önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 13. § (1) bekezdés 1. pontja, 

valamint az egyes tervek, illetve programok környezeti vizsgálatáról szóló 2/2005. (I. 11.) 

Korm. rendelet 5. § (3) bekezdésében kapott felhatalmazás alapján, és az egyes tervek, 

illetve programok környezeti vizsgálatáról szóló 2/2005. (I.11.) Korm. rendelet 4. §-ában 

kapott feladatkörében eljárva úgy dönt, hogy Bánk község településrendezési eszközei 

módosítására vonatkozó környezeti vizsgálatát nem készítteti el. 

 

A képviselő-testület a fenti tárgykörre vonatkozó döntését az alábbiakkal indokolja: 

A módosítással érintett területre vonatkozóan nem látja szükségét a környezeti vizsgálat 

lefolytatásának, tekintettel arra, hogy a tervezett változtatás várható környezeti hatása nem 

jelentős, valamint a felelős szervek sem javasolták a környezeti vizsgálat elkészítését. 

 

A képviselő-testület döntéséről és indokairól - a 2/2005. (I. 11.) Korm. rendelet 5. § (3) 

bekezdése alapján - értesíti a várható környezeti hatások jelentőségének eldöntésébe bevont 

környezet védelméért felelős szerveket. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: polgármester 

 

 

 

4. Napirend  Bánk Tó-Strand főépületében lévő 2. számú üzlethelység bérbeadása 
 

 

Torma Andrea polgármester 

Az előterjesztéssel kapcsolatban annyi módosítást szeretnék tenni – mivel már június 1-je óta eltelt több, mint két hét - , 

hogy ne június 1-jétől, hanem június 15-től kezdődjön a bérlet időtartama, június 15-től kezdődően kötnénk meg a 

bérleti szerződést. A bérleti szerződés értelmében, ha lejár a szerződés, akkor a bérlőnek ki kell pakolnia a helyiségből, 

de erre a témára majd nyár végén térjünk vissza. Korábban is Ő bérelte a helyiséget, de még egyszer sem pakolt ki. 

Szerintem idén már lejár a kávézóra vonatkozó bérleti szerződése is. Ne felejtsük el, hogy idén már ki kell pakolni a 

helyiségekből a szerződés lejártával, hacsak nem köt új bérleti szerződést. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Most a kávézó melletti üzlethelyiséget akarja kibérelni? 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen. A kávézóra több éves bérleti szerződést kötöttünk, de erre a helyiségre mindig csak egy szezonra szoktunk 

szerződést kötni, hogyha esetleg valaki ki szeretné venni üzlet nyitási célra, akkor ki tudjuk adni.  
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Csizmár Gábor alpolgármester 

És mire akarja használni a helyiséget? 

 

Torma Andrea polgármester 

Raktározásra. Eddig is raktározásra használta, ezért alacsonyabb a bérleti díja, erre az évre havi 20.000 Ft lenne, nem 

pedig annyi, mint egy üzleté.  

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Idén a bérleti díjak mértéke fogja követni az inflációt? 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, a KSH által közzétett hivatalos mérték szerint, azaz 14,5%-kal emeltük meg a helyiségek bérleti díját.  

 

További hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt 

 

Torma Andrea polgármester: lezárta a napirend tárgyalását és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, hogy 

Vigh Adorján egyéni vállalkozó részére határozott időre, 2023. június 15-től 2023. szeptember 30-ig raktározás céljából 

bérbe adjuk a strand főépületében lévő 2. számú üzlethelyiséget havi 20.000 Ft + áfa bérleti díj ellenében, kérem, 

kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan elfogadta és meghozta a 

következő határozatot: 

 

65/2023. (VI.13) képviselő-testületi határozat 

 

Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete az Önkormányzat tulajdonában álló 

Bánk 115 helyrajzi szám alatt felvett, természetben a Bánk, Petőfi út 61. szám alatti 

strandfürdő ingatlan területén a strandfürdő főépületében lévő 2. számú 10,44 m2 területű 

üzlethelyiséget raktározás céljából határozott időtartamra, 2023. június 15-től 2023. 

szeptember 30-ig bérbe adja Vigh Adorján (székhely: 2653 Bánk, Petőfi út 43., adószám: 

57665784-1-51, nyilvántartási szám: 56313123) egyéni vállalkozó részére az alábbi 

feltételekkel: 

• A bérleti díj összege 2023. évben havi 20.000 Ft + áfa.  

 

A Képviselő-testület felhatalmazza a Polgármestert, hogy a Bánk 115 helyrajzi szám alatt 

felvett, természetben a Bánk, Petőfi út 61. szám alatti strandfürdő ingatlan területén a 

strandfürdő főépületében lévő 2. számú 10,44 m2 területű üzlethelyiség bérbeadására 

vonatkozó e határozatban foglaltaknak megfelelő tartalmú bérleti szerződést az 

Önkormányzat képviseletében aláírja. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: polgármester 

 

 

 

5. Napirend M2 gyorsforgalmi út Vác észak és Hont- Parassapuszta, országhatár közötti szakasz 

megvalósítása, I. ütem Rétság – települést érintő földutak  
 

 

Torma Andrea polgármester 

Az M2 gyorsforgalmi út tervezése során alá kell írnom ezt a lehatárolási tervet, amit a tervezőnek be kell adnia az 

engedélyezéshez az illetékes hatóságokhoz. Ennek az a lényege, hogy a Bánk közigazgatási területén az építéssel érintett 

területen meglévő és létrejövő új földutakat és egyéb kiegészítő területeket megkapjuk tulajdonba és nekünk kell majd 

karbantartani, kezelni. Ha meg akarjátok nézni, hogy hol lesznek ezek a földutak, itt a térkép. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző megmutatta a képviselő-testület tagjainak a lehatárolási tervet. A képviselők közösen 

áttekintették a tervdokumentációt. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

És melyik földutat adják át nekünk? Gondolom, a Rétság felé vezető földutat. 
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Torma Andrea polgármester 

Igen, meg az újonnan létrejövő földutakat is. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Azt az információt kaptam, hogy ezek nem sima, kitaposott földutak lesznek, hanem meg lesznek szórva kővel vagy 

kapnak valamilyen útburkolatot is.  

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

És itt lesz egy felüljáró, vagy azt hogy csinálják meg? 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, ott lesz egy felüljáró. Vagyis alul fog menni az autópálya és a földút megy át majd fölötte. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

A közeljövőben el is kezdik megépíteni? 

 

Torma Andrea polgármester 

Nem, ez még csak a tervezési szakasz. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

De gondolom 10 éven belül van már reális esélye annak, hogy megépül. 

 

Torma Andrea polgármester 

A kivitelezésről nincs információ, ez állami döntés függvénye, hogy biztosítanak rá forrást. Már az is előrelépés, hogy 

lesz egy engedélyezett terv. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Azt mondták, hogy a Rétsági elkerülőt mindenképp meg akarják csinálni. Először arról volt szó, hogy megépítik egészen 

az országhatárig, aztán Rétság-Vác között, most pedig már csak a Rétsági elkerülőről van szól. 

 

Torma Andrea polgármester 

Azt mondák a tervezők és a minisztérium képviselői, akik koordinálják a tervezést, hogy egyelőre csak a tervezésre van 

meg a pénz és csak addig gondolkodnak ők is. Hogy után mi lesz, az a jövő kérdése. De gondolom, hogy nem azért 

terveztetik meg, hogy aztán ne valósuljon meg. 

 

További hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt 

 

Torma Andrea polgármester: lezárta a napirend tárgyalását és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért az M2 

gyorsforgalmi út Vác észak és Hont-Parassapuszta, országhatár közötti szakasz megvalósítása, I. ütem Rétság elkerülő 

szakaszának megépítését követően, a Bánk Község közigazgatási területén létrejövő földutak állami tulajdonból Bánk 

Község Önkormányzata tulajdonába történő ingyenesen, ellenérték nélkül történő átvételével és elfogadja az erről szóló 

határozati javaslatot, kérem, kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan elfogadta és meghozta a 

következő határozatot: 

 

66/2023. (VI.13.) képviselő-testületi határozat 

 

Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete az M2 gyorsforgalmi út Vác észak és 

Hont-Parassapuszta, országhatár közötti szakasz megvalósítása, I. ütem Rétság elkerülő 

szakaszának megépítését követően, a Bánk Község közigazgatási területén létrejövő 

földutak állami tulajdonból Bánk Község Önkormányzata tulajdonába történő ingyenesen, 

ellenérték nélkül történő átvételét - tekintettel arra, hogy a helyi közutak üzemeltetése 

Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 13. § (1) 

bekezdés 2, 18. pontjában meghatározott közfeladatnak minősül – vállalja az alábbiak 

szerint: 

 

• F6350 j. földút Bánk területére eső szakaszai 

• F6351 j. földút Bánk területére eső szakaszai 

• F6352 j. földút Bánk területére eső szakaszai 
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• F6441 j. földút Bánk területére eső szakaszai 

• F6442 j. földút Bánk területére eső szakaszai 

• F6443 j. földút  

• F6444 j. földút  

 

A képviselő-testület nyilatkozik, hogy az Önkormányzat közigazgatási területén létrejövő, 

fent felsorolt földutak üzemeltetését vállalja. 

 

A képviselő-testület felhatalmazza a Polgármestert, hogy a Kezelői Lehatárolási 

tervdokumentációban jelölt létesítményekre vonatkozóan az Önkormányzat képviseletében a 

közútkezelői és tulajdonosi hozzájárulás megadja, a Kezelői Lehatárolási tervdokumentációt 

Bánk Község Önkormányzata nevében aláírja. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: polgármester 

 

 

 

6. Napirend  Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat épületének energetikai korszerűsítése – tulajdonosi 

hozzájárulás 
 

 
Torma Andrea polgármester 

A Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat épületének energetikai korszerűsítésével kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, 

vélemény, hozzászólás? 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Az Ő helyiségük kerül korszerűsítésre? 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, két klíma lesz felszerelve, egy az irodába, egy pedig a klubhelyiségbe. Továbbá 7 db napelem kerül felszerelésre. 

Eredetileg tizennégy lett volna, de nem kaptak annyi támogatást, ezért kevesebb napelem lesz.  

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

A klímát talán nem is nagyon kell használni, mert hűvös az az épület. 

 

Torma Andrea polgármester 

Inkább a fűtés szempontjából van jelentősége a klímának, mert a konvektorral elég magas gázszámláink voltak.  

 

További hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki hozzájárul ahhoz, hogy 

a Bánki Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat a Bánk Község Önkormányzata kizárólagos tulajdonát képező Bánk 145 

helyrajzi számú, Hősök tere 10. szám alatti ingatlanon a Bethlen Gábor Alapkezelő Zrt.-hez a Nemzetiségi célú, 

energiahatékonyságot elősegítő beruházási, felújítási és karbantartási tevékenységek 2023. évi költségvetési támogatása 

felhívás keretében a Bánki Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat épületének energetikai korszerűsítésére elnyert 

támogatásból a támogatási kérelem szerint tervezett felújítást, korszerűsítést a szükséges építéshatósági és egyéb 

engedélyek beszerzését követően megvalósítsa, és elfogadja az erről szóló határozati javaslatot, kérem, kézfeltartással 

szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan meghozta a következő 

határozatot: 
 

67/2023. (VI.13.) képviselő-testületi határozat 

 

Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete hozzájárul ahhoz, hogy a Bánki 

Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat a Bánk Község Önkormányzata kizárólagos tulajdonát 

képező Bánk 145 helyrajzi számú, természetben a 2653 Bánk, Hősök tere 10. szám alatti 

ingatlanon a Bethlen Gábor Alapkezelő Zrt.-hez a Nemzetiségi célú, energiahatékonyságot 

elősegítő beruházási, felújítási és karbantartási tevékenységek 2023. évi költségvetési 
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támogatása felhívás keretében a Bánki Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat épületének 

energetikai korszerűsítésére elnyert támogatásból a támogatási kérelem szerint tervezett 

felújítást, korszerűsítést a szükséges építéshatósági és egyéb engedélyek beszerzését 

követően megvalósítsa az alábbi kikötésekkel: 

• az ingatlan felújítása és átalakítása kizárólag a beruházás, illetve a támogatási 

kérelemben meghatározott támogatási cél (támogatott tevékenység) megvalósítása 

érdekében történhet; 

• a kedvezményezett Bánki Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat feladata és 

felelőssége a beruházás megvalósításához szükséges összes építéshatósági és egyéb 

engedély beszerzése, illetve a véglegessé vált hatósági engedélyek meglétének - 

legkésőbb a támogatott tevékenység megvalósítására vonatkozó beszámoló keretében 

történő – igazolása. 

 

A képviselő-testület nyilatkozik, hogy a támogatási kérelmében foglaltakat megismerte és 

elfogadja. 

 

A képviselő-testület vállalja, hogy az ingatlant a támogatói okiratban/támogatási 

szerződésben meghatározott, a megvalósítási időszak lejáratát követő legalább öt éves 

időszakon belül a támogatás céljának megfelelően tartja fenn. 

 

A képviselő-testület visszavonhatatlanul hozzájárul, hogy az ingatlan a fenntartási 

időszakon belül kizárólag a Bethlen Gábor Alapkezelő Zrt., mint Támogató előzetes 

jóváhagyásával idegeníthető el, adható bérbe, vagy más használatába, vagy hasznosítható a 

támogatási céltól eltérő módon, illetve terhelhető meg. 

 

A Képviselő-testület felhatalmazza a Polgármestert, hogy a Bánk 145 helyrajzi számú, 2653 

Bánk, Hősök tere 10. szám alatti ingatlan energetikai korszerűsítésének érdekében a 

tulajdonosi hozzájárulást az Önkormányzat képviseletében aláírja. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: polgármester 

 

 

 

7. Napirend Üdülőtulajdonosok kedvezményes strandbelépője (szóbeli előterjesztés) 
 

 
Torma Andrea polgármester 

Megkeresett egy üdülőtulajdonos az üdülősök strandbelépési kedvezményével kapcsolatban. Most konkrétan egy üdülős 

keresett meg, de Ti is tudjátok, hogy évek óta mondogatják, hogy ők miért ilyen mostoha gyerekek, miért nem járhatnak 

be ingyen a strandra. Két javaslat hangzott el. Az egyik javaslat az, hogy szezonbérletet csinálunk az üdülősöknek. Ezt 

szerintem nehezebben tudnánk kezelni, főleg most, hogy újra karszalagos beléptető rendszer lesz, de ha mégis emellett 

döntünk, akkor valahogy megoldjuk. A másik javaslat az volt, hogy hétköznapon ingyen mehessenek be a strandra, 

hétvégén pedig az eddigi kedvezményes áron. Aki megkeresett, annak konkrétan az volt a problémája, hogy lemegy 

úszni, úszik egy órát, aztán haza megy, és.többnyire csak hétköznap jár le, mert hétvégén tömeg van, nem megy le úszni 

meg strandolni. Én a két lehetőség közül ezt tudnám elképzelni, hogy hétfő-kedd-szerda-csütörtök, tehát a hét első négy 

napján a kedvezményes kártyájukkal és személyi igazolvánnyal bemehetnek ingyen, péntek-szombat-vasárnap pedig a 

kedvezményes belépőjeggyel. Mondjátok el Ti is a véleményeteket, mert hétvégén nyitunk és ha további kedvezményt 

biztosítunk az üdülősöknek, akkor annak adminisztrációját el kell indítani, és tájékoztatni szükséges az üdülősöket. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Mennyibe kerül jelenleg a strandbelépő? 

 

Torma Andrea polgármester 

A felnőtt belépőjegy 2.000 Ft, a kedvezményes belépőjegy 1.300 Ft, 16.00 után pedig 1.200 Ft a felnőtt belépőjegy és 

800 Ft a kedvezményes belépőjegy. Tehát az üdülősök péntek-szombat-vasárnap 1.300 Ft-os, kedvezményes jeggyel 

mehetnének be a strandra, hétköznap pedig ingyen. Vagy csinálunk egy szezon bérletet az üdülősök részére. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Nem mondok fürdőhelyet, de valahol van úgynevezett úszójegy. Talán 500 Ft-ba kerül és úszhat vele egy órán keresztül. 
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Torma Andrea polgármester 

Ha valaki nagyon akar, akkor átúszik a túloldalról. Nem tudjuk lezárni az egész tavat, ez nem olyan, mint egy uszoda. És 

hogy tudnánk ellenőrizni, hogy 1 óra múlva valóban kijön? Vagy ha tovább van, kijáratkor fizettetünk vele plusz 

összeget? És ha nem hajlandó, mit csinálunk vele? Kiúszik máshol. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Egy illető hozta fel ezt a témát, vagy egy érdekképviselet? 

 

Torma Andrea polgármester 

Ezt most egy személy vetette fel, de tudjátok, hogy többször felmerült falugyűléseken is, hogy ők miért nem mehetnek 

be ingyen a strandra. Eddig a kedvezményes belépőjegy volt a számukra, de egy ilyen kompromisszumos megoldást el 

tudok képzelni, vagy a bérlet is megoldás lehet. Hétköznap eleve kevesebben járnak a strandra, mert dolgoznak, inkább 

hétvégén járnak le. Ha lejönnek Bánkra egy-két hétre nyaralni, akkor meg hétköznap bemehetnek ingyen. Legtöbben 

hétvégén vannak itt. Egy üdülőingatlanhoz maximum 5 db kártya igényelhető, ami névre szóló, tehát nem tud az egész 

rokonság ingyen bemenni a strandra. Névre szóló a kártya, és személyazonosító igazolvánnyal együtt érvényes. A 

szezonbérlet talán nehezebben kezelhető most hirtelen, illetve akkor arra ki kell kalkulálni egy árat is. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Én szerintem jó viszonyt kell ápolni velük is. Nem mondom, hogy ugyanolyan kedvezményt biztosítsunk nekik, mint a 

bánkiaknak, de egy ilyen köztes megoldás jó lehet. 

 

Torma Andrea polgármester 

Tulajdonképpen az üdülősöket tekinthetjük törzsvendégeknek a strandon, nem ugyanaz a kategória, mint aki eljön ide 

egy-két napra nyaralni. Építményadót fizetnek, ami fontos bevétele az önkormányzatnak. Igaz, eddig is kaptak 

kedvezményt. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Nem tudom, hogy ezt a kártyarendszert nem kellene-e újra gondolni. Ki tudja, hogyha valaki eladja-e az ingatlanát, 

akkor visszakerülnek-e ezek a kártyák vagy sem. Lehet, hogy új kártyákat kellene kiállítani a régiek helyett. 

 

Torma Andrea polgármester 

Az megint sok pénz, de főleg nagy munka egyszerre. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Valamit ki kellene találni, mert régóta van már ez a kedvezményes belépésre jogosító kártya. Sok ingatlan gazdát cserélt 

már azóta, mióta bevezettük ezeket a kártyákat, a régi tulajdonos pedig vagy visszahozza vagy nem. Kötelezni nem 

igazán tudjuk rá, hogy adják le őket.   

 

Torma Andrea polgármester 

És ha addig nem adjuk ki az új tulajdonosnak a kártyákat, amíg a korábbi tulajdonos nem adta le? 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Egy évre adjuk ki nekik a kártyát? 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Nem, túl sok adminisztrációval járt volna minden évben új kártyákat kiadni. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

És ha rakunk rá egy matricát? 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Jó ötlet az érvényesítő matrica, és olcsóbb is, mintha újra le kellene gyártatni a kártyákat. Kell csinálni egy nyilvántartást 

a korábban kiadott kártyákról, és úgy már kezelhetőbb lesz az egész.  

 

Torma Andrea polgármester 

És akkor követhető lesz, hogy melyik ingatlanhoz, milyen névre hány kártya van kiadva kártya és ha ugyanarra az 

ingatlanra kérnek kártyát, akkor csak úgy adunk másikat, ha a korábbi kártyát leadták, illetve minden ingatlanhoz csak 5 

kártyát érvényesítünk az idei évre. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

A strandbejáratnál pedig valaki majd ellenőrzi, hogy van-e a kártyán érvényesítő matrica, nem? 
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Torma Andrea polgármester 

Igen, mindenképp, a pénztáros, amikor kiadja a belépőt. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Valami kicsi matrica kell, amit a hátuljára ráragasztunk, és látszik, hogy érvényes, vagy nem. Régóta van már ez a 

kedvezmény, azóta sok ingatlan gazdát cserélt. 

 

Torma Andrea polgármester 

Akkor ez így részetekről elfogadható? Van még ezzel kapcsolatban valami kérdés, más javaslat? 

 

További hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, hogy az 

Önkormányzat tulajdonában és üzemeltetésében lévő 2653 Bánk, Petőfi út 61. szám alatti bánki Tó-Strandon a bánki 

üdülőtulajdonsok 2023. évtől kezdődően a korábban bevezetett kedvezményes belépésre jogosító kártyával és 

személyazonosító igazolvány együttes bemutatásával hétfőtől csütörtökig ingyenesen léphetnek be a strandra, 

péntektől vasárnapig kedvezményes árú jegyet vásárolhatnak., illetve hogy 2023. évre és az azt követő évekre a 

korábban kiadott strandkártyákra érvényesítő matricát kell igényelni az önkormányzatnál, kérem, kézfeltartással 

szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan meghozta a következő 

határozatot: 

68/2023. (VI.13.) képviselő-testületi határozat 

 

Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy dönt, hogy az Önkormányzat 

tulajdonában és üzemeltetésében lévő, Bánk, Petőfi út 61. szám alatti bánki Tó-Strandra 

történő belépéshez a bánki üdülőingatlan tulajdonsok részére 2023. évtől az alábbi 

kedvezményeket biztosítja:  

Az Önkormányzati Hivatalban térítési díj megfizetésével kiváltott, üdülő ingatlanonként 

legfeljebb 5 db névre szóló, és az adott évre vonatkozó érvényesítő matricával ellátott 

kedvezményes belépésre jogosító kártya és személyazonosító igazolvány együttes 

bemutatásával a Bánki Tó-Strandra történő belépés során az alábbi kedvezmények vehetők 

igénybe: 

• hétfőtől csütörtökig ingyenesen belépés, 

• péntektől vasárnapig kedvezményes árú jegy megvásárlásával történő belépés. 

A kedvezmények kizárólag az Önkormányzati Hivatalban kiváltott és éves érvényesítő 

matricával ellátott kártyával vehetők igénybe.  

 

Az üdülőingatlan-tulajdonosokat megillető kedvezményes belépőkártyára nem jogosult az 

az üdülőingatlan tulajdonos - és családtagja, vagy más személy részére sem igényelhet 

kedvezményes belépésre jogosító kártyát -, aki a bánki üdülő ingatlant állandó lakás céljára 

használja, azaz a bánki üdülő ingatlanban állandó lakóhellyel rendelkező személy él. Az 

állandó lakos részére a korábban kiállított kártya 2023. évre nem kerül érvényesítésre, 

hanem bevonásra kerül. A bánki állandó lakóhellyel rendelkező üdülőingatlan tulajdonosok 

– a bánki állandó lakosoknak járó kedvezmény szerint - ingyen léphetnek be a strandra. Az 

ingyenes belépésre való jogosultságot személyazonosító igazolvány és lakcímkártya 

strandpénztárnál történő együttes bemutatásával szükséges igazolni.  

 

Határidő: azonnal 

Felelős: polgármester 

 

 

 

8. Napirend Óvoda fűtés korszerűsítése (szóbeli előterjesztés) 
 

 
Torma Andrea polgármester 

Tavaly döntöttünk arról, hogy végső esetre, ha a gázszolgáltatással problémák lennének, visszaállítjuk a fával történő 

fűtés lehetőségét és üzemképessé tesszük a három darab cserépkályhát. Emlékeztek rá, azt beszéltük meg, hogy amikor a 

tetőfelújítás lesz, akkor visszaépíttetjük a visszabontott kéményeket. Megnézettük a kéményeket egy szakemberrel, aki a 
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kémények engedélyezésével is foglalkozik. Két lehetőséget vázolt fel. Az egyik, hogy a meglévő cserépkályhák 

kéményét ki kell bélelni. A kémények kibélelése, légbevezető kiépítése, kibúvó és járda kiépítése, valamint ennek 

engedélyezése összesen 1.480.000 Ft +ÁFA, vagyis bruttó 1.879.600 Ft. A másik lehetőség, hogy egy darab úgynevezett 

szerelt kéményt készítenek, amire egy új központi kazánt lehetne rákötni. Ez a megoldás az előző verziónál 

biztonságosabb, mivel a fűtés nem azokban a helységekben történne, ahol a gyerekek és az óvónők vannak. Ennek az 

önálló, szerelt, szigetelt, 8 méter hosszúságú kéménynek az anyagköltsége és munkadíja, valamint az engedélyeztetése 

összesen bruttó 1.600.000 Ft. Ha már ilyen összegekről beszélgetünk, akkor mi tovább gondoltuk a Tibivel, a Bach 

Palival megnézettük az óvoda fűtési rendszerét és lehetőségeit. Sajnos komplikált a megoldás, sok árat meg kell nézzen 

ahhoz, hogy ajánlatot tudjon adni, így most még nem látjuk az összeget, de nem is gondoltam, hogy erről ma döntsünk, 

inkább csak beszéljünk, gondolkozzunk róla, és irányokat jelöljünk ki, hogy merre tovább. Az egyik alternatíva, hogy 

veszünk egy új gázkazánt és minden marad a régiben, de akkor továbbra sincs érdemi alternatív fűtési módunk, a két 

hűtő-fűtő klímaberendezésen kívül. A másik megoldás, és véleményünk szerint ez lenne a legjobb megoldás – sajnos 

azonban ez a legdrágább is - hogy az óvodában a leghátsó helyiségbe, a raktárba áthelyeznénk a gázkazánt és oda 

betennénk egy faelgázosító kazánt is. Nyilván ez egy több milliós beruházás, és ehhez jönne még hozzá a kémény 

költsége. A Pali még nem tudta megküldeni a költségvetést, de azt érzékelitek Ti is, hogy ez egy nagyobb volumenű 

beruházás. Beszéljük át, mert szeretném tudni, hogy mi a véleményetek erről. Én várnék a végső döntéssel, mert 

reménykedek abban, hogy a Magyar Falu Programban esetleg lesz olyan pályázat lehetőség, ami önkormányzati 

ingatlanok energetikai korszerűsítését szolgálja. Bárhová fordulok, mindenhonnan azt a visszajelzést kapom, hogy nincs 

pénz. Tavaly év végén ugyanakkor azt mondták, hogyha lesz Magyar Falu Program, akkor nagyrészt energetikai 

fejlesztést célzó pályázatok lesznek kiírva, pont azért, hogy az önkormányzatok energiatakarékosabb működését 

támogassák. Még csak most jött ki az első Magyar Falu pályázati kiírás, ami az utakra vonatkozott. Épp ezért azt 

gondolom, várjunk még egy-két hónapot ezzel a döntéssel.. Ha viszont nem lesz ilyen pályázati lehetőség, akkor legyen 

a fejünkben egy másik megoldás, amit önerőből be tudunk vállalni. Erről beszéljünk, gondolkozzunk közösen. Sajnos a 

mostani anyagi helyzetünk nem teszi lehetővé, hogy a gázkazán áthelyezés és faelgázosító kazán beszerelését saját 

forrásból finanaszírozzuk. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

A gázrendszerrel eddig is voltak problémák, nem? 

 

Torma Andrea polgármester 

A kazánnal voltak bajok, mert régi. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Múltkor is volt egy gázhiba, meg tegnap is volt egy gázhiba, tehát kivételesen nem a készülékkel volt gond. Nem megy 

be a gáz az épületbe. Kihívtam a gázszerelőt, aki azt mondta, hogy a készülékbe nem jut be a gáz, a mérőóra előtti szelep 

nem enged át. Tegnap megint ugyanez a hiba volt. Mondták a dajkák, hogy néha nyáron is be kell nekik fűteni, ha esős 

időbe bemennek az udvarról a gyerekek, meg kell szárítani a ruháikat. 

 

Torma Andrea polgármester 

Nyáron ne gázzal fűtsünk! Azért van a klíma, ilyenkor az tökéletes és olcsóbb. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Azt mondták, hogy ha a klíma ráfújja a gyerekekre a levegőt, akkor mindenki beteg lesz. 

 

Torma Andrea polgármester 

A meleg levegőtől? 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

A ruhákat is meg kell szárítaniuk. 

 

Torma Andrea polgármester 

Én ezzel nagyon nem értek egyet, hogy nyáron gázzal fűtsünk! 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Csak egy-két órára kapcsolják be. A ruháknak meg kell száradniuk és klímával nem tudod megszárítani. 

 

Torma Andrea polgármester 

Milyen ruhákat? 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Ha megáznak kint, mert rájön az eső. 
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Torma Andrea polgármester 

Van váltóruhájuk. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Ha esik, nem viszik ki őket. Ha meg elkezd szemerkélni az eső, akkor már viszik is be őket. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

De ha kint rossz idő van, akkor bent sincs valami meleg. 

 

Torma Andrea polgármester 

Azért van a klíma, hogy a fűtési szezonon kívül azzal fűtsenek! 

Eltértünk a témától. Mi legyen a fűtéssel? 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

A cserépkályhához visszatérve, a szakember, aki műszakilag átnézte őket, azt mondta, hogy ha folyamatosan fűtünk a 

cserépkályhával, akkor azt bizonyos idő elteltével át is kell rakni. Ennek a költsége nincs bekalkulálva.  

 

Torma Andrea polgármester 

Mi az, hogy átrakni? 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Szétszedik az egész cserépkályhát és újra rakják.  

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

A Bandi nem nézte meg a cserépkályhát állapotát? 

 

Torma Andrea polgármester 

De. Kijavította, amit kellett, azt mondta, hogy a kályhák használhatók, rendben vannak, csak vissza kell építeni a 

kéményeket. A kályha része biztos, hogy jó, de nyilván a jövőbe nem lát, amit használunk, el is használódik. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Azért mondom, hogy a jövőben ilyen költség is felmerülhet. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Gondolom, hogy ha meglettek volna a kémények, akkor nem kellene szakembert bevonni. 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, de most így, hogy újat kell csinálni, azt a mostani szabványelőírások szerint kell. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Nekik a gázfűtés lenne a kényelmesebb. Ha minden reggel neki kell állni befűteni a cserépkályhákba, az azért macerás. 

Gondolom a cserépkályhával történő fűtés csak a végső megoldás lenne. A faelgázosító viszont hatékony, meg ha ott 

hátul a fatárolónál lenne, az jó lenne. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Más lehetőség nem is nagyon van. Nincs másik olyan helyiség, ahova lehetne tenni. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

És akkor ez lenne itt hátul a kazánház? 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen.  

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Annak van egy külön bejárata is. Valószínűleg régen ezt a helyiséget arra is találták ki. Ha hosszú távon nézzük, akkor a 

cserépkályhákra nincs is szükség, akár el is lehetne bontani őket. 

 

Torma Andrea polgármester 

Egyelőre el vannak azok ott. Ha lesz pályázati kiírás, akkor pályázunk. De az is két esélyes: vagy nyerünk, vagy nem. 

Mi van, ha nem nyerünk? Mi van, ha nem lesz pályázati lehetőség? Önerőből mit csináljunk? 
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Csizmár Gábor alpolgármester 

Meddig érvényes egy ilyen terv? 

 

Torma Andrea polgármester 

Még nincs megtervezve. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Meg lehetne terveztetni és ha lesz valamilyen pályázat, akkor rögtön be tudnánk nyújtani. 

 

Torma Andrea polgármester 

Terveztessük meg az áthelyezést? Ha nem lesz pályázat, akkor nem szükséges áthelyezni. Önerőből ezt nem tudjuk 

megcsináltatni, szerintem legalább 7-8 millió forintba kerülhet a teljes beruházás. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Egy gázkazán kb. 600-700.000 Ft, az áthelyezés pedig legalább 1 millió forint. 

 

Torma Andrea polgármester 

A faelgázosító kazán is több milliós tétel. Kértem árajánlatot a hivatal fűtéskorszerűsítésére tavaly ősszel egy 

faelgázosító kazánra, és ha jól emlékszem kb. 2 millió forint lett volna, vagy még több. És csak az új kémény kerül 

1.600.000 Ft-ba. Ennyit saját forrásból most nem tudunk kifizetni. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

És miket kért még a kéménynél? Járda? Milyen járda? 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Minden kéményhez kell kéménykibúvó, járda, ahova a kéményseprő ki tud menni és meg tudja nézni és ki kell még 

bélelni a kéményt. Ráadásul ezek a kémények el vannak húzva, úgyhogy kb. 2 millió forintba kerül a három kémény. És 

akkor még fel kell falazni azt a másfél métert. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

És az nincs is benne az árba? 

 

Torma Andrea polgármester 

Az árajánlatban nem szerepel csak a három cserépkályha kéményének kibélelése, légbevezető kiépítése, kibúvó és járda 

kiépítése és a kéményseprő engedély beszerzése. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Akkor ehhez még pluszba fel is kell falazni. Először azt fel kell falaztatni és utána bélelik ki. Tehát van három darab 

cserépkályhánk, de nem használhatjuk. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Vagy ráköltünk 2,5 millió forintot és akkor az az alternatív fűtés. Ha viszont cserépkályhával fűtünk, akkor be kell 

szerezni szén-monoxid mérőt és füstjelzőt is, bár az már nem olyan nagy költség. 

 

Torma Andrea polgármester 

És akkor még ott van az üzemeltetés problémája, hogy egyszerre három helyen kell fűteni. Ha kazán van, akkor csak egy 

helyen kell fűteni. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

És nem ott kell fűteni, ahol a gyerekek is vannak. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Azért ezt csak vészmegoldásnak gondoltuk. 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen. Várjunk, vagy döntünk valamelyik alternatíva mellett? Én várnék még egy-két hónapot. Többet nem tudunk várni, 

mert utána már jön a fűtési szezon. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Akkorra fogjuk azt is látni, hogy hogy alakul a gázpiac. Elvileg most mindenütt olcsó a gáz beszerzése. 
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Torma Andrea polgármester 

Igen, ez októberben fog kiderülni, amikor mi szerződünk, hogy akkor milyen árat adnak. Rendben, akkor erre a kérdésre 

még visszatérünk valamikor kora ősz folyamán. Addig gondolkozzatok rajta Ti is! 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Ha elkészül a tetőfelújítás, akkor ott hátul lenne praktikus egy ilyen faelgázosító kazán a gázkazánnal kombinálva és 

akkor lehet választani, hogy mivel akarnak fűteni. 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, de az a legnagyobb összegű beruházás. Egy-két hónapot még várjunk, hátha lesz pályázati kiírás a Magyar Falu 

Program keretében. Ha nem lesz pályázati lehetőség, akkor el kell döntenünk, mi legyen. Az áthelyezés 

megterveztetéséről esetleg dönthetünk, hogy előrébb legyünk, de az is lutri, mert ha mégsem helyezzük át, akkor 

felesleges pénzkidobás volt. A tervdokumentáció elkészítése néhány százezer forintba kerül. Ha mégsem valósul meg a 

beruházás, akkor viszont lesz egy tervünk, amire feleslegesen pénzt dobtunk ki. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Ide a Hivatalba terveztünk valamit? 

 

Torma Andrea polgármester 

Nem, ide nem. Abban maradtunk, hogy ha lesz pályázat, akkor hűtó-fűtő klíma berendezések telepítésére pályázunk. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Az oviban az a gázkazán egyébként jó helyen van? Jól van kialakítva? 

 

Torma Andrea polgármester 

Nem igazán. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Szerintem csak szükségmegoldásból lett oda rakva. 

 

Torma Andrea polgármester 

Maradjunk annyiban, hogy kérek árajánlatot a tervezésre és majd később döntünk róla. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

A tervezők manapság épületgépészek is egyben. Kérjük ki az Ő véleményét is. 

 

További hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt 

A képviselő-testület a döntést későbbi ülésre halasztotta. 

 

 

 

9. Napirend Bánk 0107 helyrajzi számú ingatlanra szolgalmi jog bejegyzése 

 

 
Torma Andrea polgármester 

A sportöltöző építése kapcsán, az öltöző közútról történő megközelíthetősége érdekében megvásároltunk egy területrészt 

a Bánk 0112 helyrajzi számú ingatlanból és közterületté minősítettük. Ez lett a 0112/2 helyrajzi számú terület. A 

megvásárolt terület, vagyis a közterület és az állami út között van a Bánk 0107 helyrajzi számú iparvasút, amely az 

Agyag-Ásvány Kft. tulajdona. Annak érdekében, hogy közterületet, és azon keresztül a focipályát közútról közvetlenül 

meg lehessen közelíteni, át kell menni a vasúton. Ennek az átjárásnak a biztosítására célszerű lenne szolgalmi jogot 

alapítani a Bánk 0107 helyrajzi számú vasút ingatlanon. Csóri Miki elkészítette a telki szolgalmi jog bejegyezéséhez 

szükséges változási vázrajzot, amelyet a testületnek szükséges jóváhagyni. Körbeadom a rajzot, nézzétek meg Ti is! A 

szolgalmi jog alapítására vonatkozóan megállapodást kell kötni a terület tulajdonosával, amelynek aláírására kérem a 

testület felhatalmazását. Van-e kérdés, észrevétel? 

 

Hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki elfogadja Csóri Miklós 

földmérő mérnök által RTS-03/304/2022 munkaszámon készült, Bánk Község Önkormányzata tulajdonát képező Bánk 

külterület 0112/2 és Bánk külterület 0123 hrsz-ú földrészletek megközelítése érdekében a Bánk külterület 0107 helyrajzi 
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számú vasút földrészlet 23 m2 területű részére az Önkormányzat javára történő telki szolgalmi jog bejegyzéséhez készült 

változási vázrajzot, továbbá aki hozzájárul ahhoz, hogy az Önkormányzat javára történő telki szolgalmi jog alapítására 

vonatkozó megállapodást az Önkormányzat nevében az ingatlan tulajdonosával megkössem, kérem, kézfeltartással 

szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan meghozta a következő 

határozatot: 

 

69/2023. (VI.13.) képviselő-testületi határozat 

 

Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete Csóri Miklós földmérő mérnök által 

RTS-03/304/2022 munkaszámon készült, Bánk Község Önkormányzata tulajdonát képező 

Bánk külterület 0112/2 és Bánk külterület 0123 hrsz-ú földrészletek megközelítése 

érdekében a Bánk külterület 0107 helyrajzi számú földrészlet 23 m2 területű részére az 

Önkormányzat javára történő telki szolgalmi jog bejegyzéséhez készült változási vázrajzot 

jóváhagyja. 

 

A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a Bánk külterület 0107 helyrajzi számú 

földrészleten az Önkormányzat javára történő telki szolgalmi jog alapításával kapcsolatos 

jognyilatkozatok megtételére, valamint a szolgalmi jog alapítására vonatkozó megállapodás 

megkötésére. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: polgármester 

 

 

 

10. Napirend Egyebek 
 

 

➢ Bánkitó Fesztivál kérelme PET palackból épített hajó tóra történő kihelyezésére vonatkozóan 

 
Torma Andrea polgármester 

Bánkitó Fesztivál kérelemmel fordult felénk, hogy egy PET palackokból épített hajót szeretnének a tóra kihelyezni, amit 

chill teraszként szeretnének üzemeltetni. A következő megkeresést kaptam: „Petkupa csapat, alapvetően a Tiszán 

szemétgyűjtő akció során összegyűjtött pet palackokból építenek hajót, aztán azokon leereszkednek a folyón. Ez után a 

szemét elszállításáról és szelektív elhelyezéséről is gondoskodnak. Ez egy évek óta futó népszerű kezdeményezés. Ide 

egy előre elkészített hajót hoznának, kérdés, hogy hol tudnánk vízre rakni, kikötni. A hajó egy kb 4-6 fős chill teraszként 

üzemelne. Csatoltam látványtervet.” 

Torma Andrea polgármester megmutatja a képviselő-testület tagjainak a PET palackokból készült hajó látványtervét. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Egy pille palackból készült hajót bocsátanak vízre. 

Nem írtak rá méretet? 

 

Torma Andrea polgármester 

Nem, azt nem. De majd megkérdezem. Az a kérdés, hogy hol tudnák vízre rakni és kikötni a hajót, és hogy egyáltalán 

engedélyezzük-e. A következőt írták még: ”Még annyi technikai paraméter, hogy ez a hajó ki lesz kötve a parton, nem 

fog a vízen közlekedni és nincs is rajta semmilyen motor. További pontos méreteket még én is várok, küldöm, amint 

megkapom.” Kb. egy hete küldték ezt az e-mailt, azóta nem jött semmi. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Ez olyasmi, mint a mi úszóstégünk, csak van rajta két ülőalkalmatosság. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Valamelyik stéghez kéne kikötni. Egyébként meg csak a strandon tudjuk vízre rakni. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Hogy mennek be rá? 
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Torma Andrea polgármester 

Ha kiköti a parthoz, akkor gondolom onnan. Az a kérdés, hogy hol tudják vízre rakni és hol legyen kikötve. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

De ehhez azért jó lenne tudni méretet. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Ha csak a strandon lehet vízre rakni, akkor onnan hogy juttatják el máshová? Ne a strandon legyen kikötve! 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Úszik, csak lassan. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Mire szeretnék használni? Fürdőzéshez használnák vagy italozgatni akarnak rajta? 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

A színpadnál nem jó, ugye? 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Gondolkodtam rajta, de a színpadnál nem jó, mert nem tudnak kijönni róla a partra. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Igen, csak kié lesz a felelősség, ha éjszaka ugrálnak róla a vízbe, beborulnak és netán valaki belefullad. 

 

Torma Andrea polgármester 

Nyilván az Ő felelősségük, a hajó üzemeltetője, vagy a rendezvény szervezője felel mindenért. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Ez a fesztiválnak egy programja, ők a szervezők, az ő felelősségük. 

 

Torma Andrea polgármester 

Gondolom, hogy ha a strandon vízre rakják, onnan kézi erővel áthúzzák oda, ahova kiköthetik.  

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

A büfé mellé akarják berakni ilyen kis kiülőnek? 

 

Torma Andrea polgármester 

Milyen büfé mellé? 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Szoktak hozni kis büfét. A színpad mellett is szokott lenni. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Igen, szokott lenni ott is, meg szinte valamennyi rendezvényhelyszínen. Esetleg a színpad másik oldalán, az erdő alatti 

részen nem lehetne valahová kikötni? 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Akkor is csak egy stéghez tudják kikötni, különben nem tudnak felmenni a hajóra. 

 

Torma Andrea polgármester 

Az egy nagy súly, gondolom. Ha a strandon teszik vízre, akkor az autóval, amivel ideszállítják, le fognak taposni 

mindent. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Szerintem egy utánfutó elbírja. Nem olyan nagy súly az, körülbelül akkora lehet, mint egy csónak. 

 

Torma Andrea polgármester 

És a strandon hol tudják vízre tenni? 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

A WPC-re, ahol a napágyak vannak, oda autóval nem lehet rámenni. 
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Csizmár Gábor alpolgármester 

Szerintem a tó elején le tudják engedni. A strand bejárat és a színpad felé vezető út között.  

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Nem hiszem, hogy szélesebb, mint egy vízibicikli, azt meg a lépcső mellett szoktuk berakni a vízbe.  

 

Torma Andrea polgármester 

A strandlépcső mellett? 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Mit mondott, hány fő fér el rajta? 

 

Torma Andrea polgármester 

Négy- hat fő. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Maximum 5 méter x 2,5 méter lehet. 

 

Torma Andrea polgármester 

Ha megengedjük, akkor javaslom, hogy kérjünk bérleti díjat, mert ez hajó a tó területéből foglal el helyet. Vagy 

mondhatjuk azt is, hogy nem engedélyezzük. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Balesetveszélyes. Úgyhogy szerintem ne engedélyezzük. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Nem jó ötlet egy tákolmányról félrészegen a vízbe ugrálni. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Én is inkább ettől a részétől tartok. Mert attól, hogy nem a mi felelősségünk, attól még a mi problémánk is lesz. 

 

Torma Andrea polgármester 

Én azt mondom, hogy ha vízre tudják tenni, úgy, hogy nekünk nem okoznak kárt, akkor tegyék. Legyen nekik chill 

terasz! A felelősség a szervezőké. Ha engedélyezzük, akkor mennyi legyen a bérleti díj? Három napig lesz a vízen. Én 

60.000 Ft + áfa bérleti díjat javaslok. Ha ezt elfogadják, akkor tegyék a vízre, ha nem, akkor nem. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Jó. 

 

Torma Andrea polgármester 

Akkor a strandon a vízre tudják tenni? 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Ha megadják a pontos méreteket, akkor majd megmondjuk, hogy hol tudják vízre tenni. 

 

Torma Andrea polgármester 

Megadom Nekik a telefonszámod, és Veled egyeztessenek a vízre helyezésről, jó? És hova kössék ki? 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Valamelyik stéghez. Ezt egyeztessék le a Horgászegyesülettel. 

 

További hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirendi téma tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, 

hogy az Önkormányzat tulajdonát képező Bánk 126 helyrajzi számú Bánki-tó területéből kb. 3 méter x 2,5 méteres 

területet (7,5 m2) a Bánkitó Fesztivál időtartama alatt PET-palackból készült installáció, ún. motor nélküli PET hajó chill 

teraszként történő üzemeltetése céljából a Bánkitó Fesztivál Nonprofit Kft. részére 60.000 Ft + áfa bérleti díjért bérbe 

adjunk, kérem, kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan meghozta a következő 

határozatot: 
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70/2023. (VI.13.) képviselő-testületi határozat 

 

Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete az Önkormányzat tulajdonában álló 

Bánk 126 helyrajzi számú Bánki-tó területéből megközelítőleg 3 méter x 2,5 méteres 

(megközelítőleg 7,5 m2) területet a Bánkitó Fesztivál időtartamára, 2023. július 12. és 2023. 

július 16. közötti időtartamra PET-palackból készült installáció, ún. motor nélküli PET hajó 

chill teraszként történő üzemeltetése céljából bérbe ad a Bánkitó Fesztivál Nonprofit Kft. 

(székhely: 1084 Budapest, Auróra utca 11., adószám: 25499885-2-42) részére az alábbi 

feltételekkel: 

• A bérleti díj összege 60.000 Ft + áfa. 

• A PET-hajó vízrebocsátására kizárólag az Önkormányzat kapcsolattartójával, 

Hákli Tibor alpolgármesterrel előre egyeztetett és jóváhagyott helyszínen, előre 

egyeztetett időpontban kerülhet sor. 

• A bérlő a bérelt területet kizárólag PET-hajó üzemeltetése céljából használhatja, a 

tavon egyéb tevékenységet nem végezhet. 

• A PET-hajó kizárólag a jogszabályi és biztonsági előírásoknak megfelelően 

üzemeltethető. Kizárólag olyan PET-hajó bocsátható vízre, amely rendelkezik a 

rá vonatkozó, szükséges engedéllyel, tanúsítvánnyal. 

• A jogszabályok betartása, a szükséges engedélyek megszerzése, esetleges 

bejelentések megtétele a bérlő kötelessége. 

• A PET-hajó üzemeltetése során önmagának vagy harmadik személynek okozott 

vagyoni-, illetve személyi károkért, bármilyen jellegű balesetért, illetve egyéb 

kárért a bérlőt teljes vagyoni és nem vagyoni kártérítési felelősség terheli, e 

tekintetben az Önkormányzat, mint bérbeadó nem vonható felelősségre. 

• A PET-hajó a II. Rákóczi Ferenc Horgászegyesülettel előre egyeztetett és a II. 

Rákóczi Ferenc Horgászegyesület által engedélyezett stéghez, vagy a tavon (pl. 

horgonnyal, egyéb rögzítő eszközzel) biztonságosan rögzíthető, köthető ki. 

• A bérlő köteles biztosítani a PET-hajó üzemeltetéséhez szükséges tárgyi és 

személyi, valamint biztonsági feltételeket. 

• A bérlő köteles betartani a köztisztasági és környezetvédelmi előírásokat. 

• A bérlő köteles a tó vízminőségének, növény- és állatvilágának megóvása 

érdekében a szükséges óvintézkedéseket megtenni annak megakadályozására, 

hogy a PET-hajóról a tóba bármilyen hulladék, szennyező anyag bekerüljön vagy 

bármilyen tárgy belessen; amennyiben hulladék, szennyező anyag vagy 

bármilyen tárgy bekerül a tó vizébe, a bérlő haladéktalanul köteles gondoskodni 

annak eltávolításáról, a szennyezéssel okozott esetleges kár megtérítéséről. 

• A bérlő a bérelt területet abban az állapotban köteles visszaadni, ahogy azt 

bérbeadó a rendelkezésére bocsátotta. 

 

A Képviselő-testület felhatalmazza a Polgármestert, hogy a Bánk 126 helyrajzi számú 

Bánki-tó területéből megközelítőleg 3 méter x 2,5 méteres terület (7,5 m2) bérbeadására 

vonatkozó, e határozatban foglaltaknak megfelelő tartalmú bérleti szerződést az 

Önkormányzat képviseletében aláírja. 

 

Határidő: azonnal, 

Felelős: polgármester 

 

 

➢ Strand főépületében lévő bejárati ajtók cseréje 
 

Torma Andrea polgármester 

Az új beléptető rendszer miatt idén már sokat költöttünk a strandra, de még mindig van olyan, ami felújításra szorul és 

bőven a strand színvonala alatt van. A régi strandbejárat épületében az egyik helység bérbe van adva és jelenleg 

fagyizóként üzemel. Az épületben lévő másik két helységet mi használjuk. Az egyik személyzeti öltözőként, mosdóként 

és raktárként funkcionál, a másikban pedig a hulladékgyűjtő edényeket tároljuk. Ennek a két helyiségnek az ajtaja olyan 

rossz állapotban van, hogy csak az nem megy be rajta, aki nem akar. Mindemellett esztétikailag is csúnya látványt nyújt. 

Kértem árajánlatot az ajtók cseréjére vonatkozóan. Egyszerű fehér műanyag ajtóra kértem az ajánlatot, bontással, 

beépítéssel együtt. Ezek nem szimpla ajtók, van fölöttük egy úgynevezett világító üveg, azokat is cserélni kell, az ajánlat 

arra is vonatkozik. A két ajtó cseréje mindösszesen nettó 636.140 Ft-ba kerül. Azért nettó összegben mondom az árat, 

mert a strand esetében vissza tudjuk igényelni az ÁFA-t. Én ezt a két ajtót szeretném kicseréltetni.  
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Hákli Tibor alpolgármester 

Fent a mosdóknál is kellene küszöböket cserélni. 

 

Torma Andrea polgármester 

Melyiknél? 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

A férfi mosdónál. Az egyiknél nincs küszöb, a másiknál meg fel van jőve. Asztalos szakembert kellene hozzá szerezni. 

Az alsó részen, ahol a rács van, azt a falat is le kéne festetnünk a Robival, mert teljesen salétromos. A napozó részen 

pedig egy helyen deszkát kellene cserélni. 

 

Torma Andrea polgármester 

Ez karbantartás, intézem. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

És ez milyen ajtó? Bejárati ajtó? 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, a két helység bejárati ajtaja. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Öt pontos biztonsági zárral felszerelt? 

 

Torma Andrea polgármester 

Az árajánlat szerinti műszaki paraméterek: befelé nyíló, fél üvegezett műanyag bejárati ajtó, 210 cm plusz fix 

felülvilágító 58 cm, szerkezet alatt 2,5 cm, felett 4+2,5 cm-es toldóval, biztonsági zár, alul küszöb, kilincs fehér színben, 

biztonsági pántok, öt pontos biztonsági zár. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Mi is most tervezünk bejárati ajtót venni a régi öltözőre. Azért ez nagyon húzós ár, ha nettó, akkor meg pláne. 

 

Torma Andrea polgármester 

Egy darab ajtó ezzel a fix felülvilágítóval 248.000 Ft-ba kerül, ehhez jön még hozzá a bontás és a beépítés munkadíja. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Nem tudjuk a bontást meg a beépítést megoldani magunknak? 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Kivel akarod megoldani? 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

A pályán 6 darab ajtót cseréltünk ki. Hívok egy szakit, megcsinálja. Cseréljük ki, de szerintem ez drága. 

 

Torma Andrea polgármester 

Nem tudom, milyen szakikra gondolsz, mindenféle szakik vannak, én ezt a céget ismerem, tudom, hogy minőségi jó 

munkát végeznek. Halaszthatjuk még az ajtócserét, mert az idei költségvetésben nincs betervezve, és a strand így is tud 

működni, viszont ezeket az ajtókat ki fog kelleni cserélni, mert nagyon rozoga mind a kettő. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Most akarjuk ezt megcsináltatni? Nem halaszthatjuk el jövőre? 

 

Torma Andrea polgármester 

Lehet jövőre is. Addigra nyilván még drágább lesz. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Én nem láttam, hogy milyen állapotban vannak. 

 

Torma Andrea polgármester 

Nagyon rossz állapotban vannak, mondhatnám, ócska mind a két ajtó. 

Halasszuk el jövőre? 
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Hákli Tibor alpolgármester 

Igen, halasszuk! 

 

További hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 

A képviselő-testület egyhangúan úgy döntött, hogy a strand melléképületében lévő két, önkormányzat által használt 

helyiség bejárati ajtóinak cseréjét 2023-ban nem valósítja meg, az ajtók cseréjét jövő évre halasztja. 

 

 

➢ Víziszínpad burkolat javítása, felújítása 
 

Torma Andrea polgármester 

A viziszínpadunk burkolata sajnos elég rossz állapotban van, a rendezvényekig csinálnunk kell vele valamit. A Tibivel is 

beszéltünk már erről, és a bánki polgárőrök is küldtek egy e-mail-t, amelyben a nyári rendezvényekkel kapcsolatban 

tettek néhány észrevételt, ebben is szerepel a viziszínpad.  

Torma Andrea polgármester felolvassa a Polgárőr Egyesület Bánk vezetőségének elektronikus levelét. 

Én a levél első részével nem kívánok foglalkozni. Többször megbeszéltük már, hogy a tó másik oldalán technikai 

okokból nem árulunk jegyet, sem a technikai, sem a személyi feltételeket nem tudjuk biztosítani. Egyrészt kellene hozzá 

még egy pénztárgép, másrészt pénztárosok is, nincs áramvételi lehetőség és ráadásul július 1-jétől az NTAK felé is kell 

online adatot szolgáltatnunk az eladott jegyekről. Még azt sem tudjuk, hogy itt hogy lesz megoldva, ha nem fogadják el 

a fél év halasztást. Aki jegyet akar venni, itt a főbejáratnál tud venni és kész. Kitáblázzuk a Petényi úti parkolóból 

átjövők részére még egyértelműbben, hogy senkinek ne kelljen visszafordulni. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Tavaly mi is felírtunk néhány észrevételt. Kirakunk egy táblát a hídnál, hogy jegyárusítás kizárólag a főpénztárnál 

lehetséges. 

 

Torma Andrea polgármester 

Ki van téve oda egy ilyen tábla, de lehet, hogy azt nem veszik észre. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

De ez csak azokra vonatkozik, akik a helyszínen vesznek jegyet. Aki megvette elővételben a jegyet, az be tud menni a 

túloldalon is, nem? 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, akinek jegye van, az be tud menni. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Mindenkinek van a telefonján QR kód olvasó, azzal le tudja olvasni a jegyet. Tavaly is csak néhány esetben fordult elő, 

hogy valaki reklamált, hogy miért nem lehet ott jegyet venni. Elmondtuk neki, hogy technikailag nem tudjuk megoldani, 

sajnáljuk. 

 

Torma Andrea polgármester 

Arról nem beszélve, hogy jelenleg kérdés, hogy ha kötelező lesz július 1-től az NTAK felé adatot szolgáltatni, ki tudjuk-

e nyomtatni előre a jegyeket, vagy nyomtatót kell levinni a helyszíni jegyárusításhoz és ott helyben kell kinyomtatni, 

Reméljük, kapunk fél év haladékot. Mindezek miatt ezzel a kérdéssel nem szeretnék most foglalkozni. A levél  második 

részével viszont annál inkább, mert tényleg rossz állapotban van a színpadunk. Mondjatok valamit, hogy mit csináljunk 

vele, mi a javaslatotok. Nyilván csak ideiglenes megoldásról lehet szó, mert a végleges megoldáshoz több tíz millió 

forint kellene. Nekem az is eszembe jutott, hogy leszögelünk minden kiugró deszkát és veszünk egy nagy szőnyeget és 

leterítjük. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

A szőnyeggel biztos javítanánk a látványon, de az élettartamát megrövidítenénk azzal, ha megázik a szőnyeg és megáll 

rajta a víz. Vagy úgy gondoltad, hogy minden rendezvény előtt kiterítjük? 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Akkor is le kell fúrni mindent. 

 

Torma Andrea polgármester 

Persze, le kell fúrni, mert a szőnyeg alatt sem lehetnek felálló részek. A szőnyeg csak takarásnak jó, arra, hogy 

eltakarjuk vele, és valamelyest kiegyengessük a felületet.  
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Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Hol vannak azok a lyukas részek? 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

A színpad hátsó részében. 

 

Torma Andrea polgármester 

Erre mindenképpen most kell megoldást találnunk és meg kell csinálni a következő két hétben. Ehhez kapcsolódóan 

mondom, hogy előreláthatóan jövő tavasszal jelenik meg az INTERREG turisztikai pályázati kiírás. Szeretném, ha 

annak keretében pályáznánk a Víziszínpad felújítására, azaz a színpad teljes felületének cseréjére és meg is kellene 

magasítani, hogy ne legyen több olyan probléma, mint a Bye Alex koncert esetében. Alacsony a színpad, ők is azt 

mondták, hogy ez nem színpad, hanem pódium. Tényleg csak 40-50 cm magas, egy koncert színpad pedig legalább 120 

cm. Tehát meg is emelnénk és új burkolatot is kapna, olyat, mint amilyen régen volt. Valamilyen keményfa lenne a 

legjobb, de lehet, hogy van már valamilyen más megfelelőbb technológia is. Szeretném, ha erre majd pályáznánk. Én 

most arra szeretnék felhatalmazást kérni tőletek, hogy megterveztessük a színpad felújítását. A tervezés díja néhány 

százezres tétel, de ehhez tervező kell, meg statikus tervező, akik összedolgoznak és ők találják ki együtt azt is, hogy 

milyen burkolatot kapjon a színpad, ami legalább húsz évig tartós és megfelelő állapotú marad. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Olyan felület kell, amin nem áll meg a víz. A mostani burkolattal is az a baj, hogy megáll rajta a víz. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Lehet, hogy ez ügyben érdemes lenne megkérdezni a Dominus Ákost is, mert Ő ott van szinte az összes nagyobb 

fesztiválon. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

A fesztiválokon általában elbontható színpadok vannak. Az teljesen más. 

 

Torma Andrea polgármester 

A tervezésbe be kell vonni egy színpadtechnikával foglalkozó szakembert is, de a legfontosabb, hogy statikus is vegyen 

benne részt. Szóval első körben én arra szeretnék felhatalmazást kérni, hogy elindítsuk a tervezést, mivel a tervezési 

folyamat több hónapig el fog tartani. Ahhoz, hogy a pályázatot be tudjunk nyújtani, kell egy terv, amit be lehet árazni. 

Továbbá szeretnék majd a TOP turisztika pályázat keretében a tó körüli sétány burkolására és a kandeláberek cseréjére is 

pályázni. Az Interreg-es pályázatba még a nézőtér fedését gondoltam. De tudjátok, hogy az INTERREG-es 

pályázatokhoz önerőt is szükséges biztosítani, viszont lehet nagy összegekre pályázni. Ha mindez megvalósulhatna, 

akkor azt mondanám, hogy a tó környéke rendbe van. De ez még csak elképzelés. Egyelőre csak annyiról van szó, hogy 

a víziszínpad felújítását terveztessük meg.  

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

A burkolat része nagyon fontos. Tényleg nagyon rossz most. Ebben a szezonba nagyon sokan meg fognak találni ezzel. 

 

Torma Andrea polgármester 

Akkor legalább el tudjuk mondani, hogy tervezés alatt van, tervezzük a felújítást, pályázatot várunk.  

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Ez a színpad szerintem egyedülálló az országban. Nincs valamilyen kulturális célú pályázati lehetőség? Minden évben 

van egy csomó program. 

 

Torma Andrea polgármester 

Máshol is van különleges színpad. Sajnos jelenleg nincsenek pályázatok.  

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

De ilyen vízizsínpad nincs máshol.  

Nem tudnánk valahonnan egy kis extra támogatást kisajtolni? 

 

Torma Andrea polgármester 

Sajnos nem. Néhány éve kaptunk rá külön pénzt, abból lett felújítva. 6 millió forint támogatást kaptunk a színpad 

felújítására. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Igen, de a felületének a felújítására nem tudunk szerezni pénzt? 
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Torma Andrea polgármester 

A felülete lett abból a támogatásból felújítva, mert ha emlékszel, a fa borítás is már teljesen tönkre volt menve. A 6 

millió forintból ennyit lehetett megvalósítani. Jelenleg nincs pályázati kiírás, nincs pénz. 

 

További hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirendi téma tárgyalását és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, 

hogy az Önkormányzat tulajdonát képező Bánk 128 helyrajzi számú Víziszínpad felújítása érdekében pályázat 

benyújtásához szükséges részletezettségű, szakszerű műszaki tartalmú tervdokumentációt, műszaki leírást és árazott 

költségvetést készítessünk, és erre vonatkozóan 3 ajánlatot kérjünk be, kérem, kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan meghozta a következő 

határozatot: 

 

71/2023. (VI.13.) képviselő-testületi határozat 

 

Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy dönt, hogy az Önkormányzat 

tulajdonát képező Bánk 128 helyrajzi számú Víziszínpad felújítása érdekében pályázat 

benyújtásához szükséges részletezettségű, szakszerű műszaki tartalmú tervdokumentációt, 

műszaki leírást és árazott költségvetést készített az alábbiak szerint: 

• a színpad magasítása 1,20 méter magasságra 

• a színpad teljes burkolatcseréje (stabil, egyenes, időjárásálló, csúszásmentes felület) 

• a színpad tó felőli oldalán biztonsági korlát 

• a színpad teherbírása minimum 10 tonna (a színpad alkalmas legyen 10 tonna súlyú 

hang-, fény és látványtechnikai, színpadtechnikai eszköz biztonságos 

elhelyezésére) 

A Képviselő-testület felhatalmazza a Polgármestert, hogy a Bánk 128 helyrajzi számú 

Víziszanpad felújítására vonatkozó tervdokumentáció elkészítése érdekében kérjen 3 

tervezői árajánlatot, és a szükséges intézkedéseket tegye meg. 

 

Határidő: azonnal, 

Felelős: polgármester 

 

 

Torma Andrea polgármester 

Térjünk vissza arra a kérdésre, hogy most mit csináljunk a színpaddal? Leszögelitek, Tibi? Azt engedjük el, hogy nem 

lehet megfúrni, mert ennek már úgyis mindegy. Ahol kell, mindenhol fúrjatok, szögeljetek, csavarozzatok, hogy 

valamennyire vízszintes legyen. És utána vegyünk rá egy nagy padlószőnyeget, olyat, amilyen a külső teraszokon 

szokott lenni? 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

A kiállítási szőnyeg jó áron szokott lenni. Én már vettem kiállítási szőnyeget a BNV-ről a nagy kerti sátor alá. Ha jól 

emlékszem 400 Ft/m2 volt az ára. Igaz, hogy használt volt, de semmi baja nem volt. Megnézem, hogy megvan-e még az 

elérhetősége annak, akitől vettem. Többféle színből lehetett választani, volt bordó, barna stb. 

 

Torma Andrea polgármester 

Mondjuk a sötét barna vagy a sötét szürke lenne a legjobb, mert az semleges színű, nem ütközik a színpad burkolattal. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Meg kevésbé látszik meg rajta a kosz, mint egy világos színű szőnyegen. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Ha az minden rendezvény után fel van tekerve és nem ázik meg, akkor két-három évet kibír. 

 

Torma Andrea polgármester 

Nézz utána, légy szíves! Ha nincs meg az elérhetőség, akkor szólj és elkezdünk keresgélni az interneten. Mennyi 

szőnyeget vegyünk? Megkérdezem a Rajmitól, hogy mekkora területet szoktak lefedni a technikai állvánnyal. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Le kellene takarni az egészet, nem? 
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Torma Andrea polgármester 

Az nagyon nagy, kb. 400 m2 a színpad teljes területe. Szerintem felesleges az egészre szőnyeget venni, egy kisebb 

vagyonért, mert az állvány mögötti részt nem használjuk a rendezvényen. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

A réseket is ki kell kenni ragasztóval, vagy valamivel. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Milyen résekre gondolsz? 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Ami az illesztések közt van. Néhány helyen öklömnyi lyukak vannak. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Az a baj, hogy nem jó ez a burkolat. Sokat befolyásol az is, hogy megáll rajta a víz. OSB lapokkal hézagolták ki alul, és 

ha az OSB lap megázik, akkor megdagad és szétnyomja a csavart. 

 

Torma Andrea polgármester 

Akkor abban megegyeztünk, hogy leszögelésre kerülnek a kiálló részek, amit tudunk, javítunk, és szőnyeggel borítjuk be 

a technikai állvány alatti területet. 

 

➢ Termelői piac és kézműves vásár szervezése 
 

Torma Andrea polgármester 

Először is kezdem azzal, hogy lassan két éve, hogy benyújtottuk a termelői piac kialakítására vonatkozó pályázatunkat, 

de azóta semmilyen értesítést, hiánypótlást nem kaptunk, olyan, mintha a pályázatunk eltűnt volna a süllyesztőben. 

Őszintén megmondva, most már nem is akarom forszírozni, mert abból az összegből, amire két évvel ezelőtt 

benyújtottuk a támogatási igényt, már nem lehet megcsinálni ugyanazt a műszaki tartalmú beruházást. Ha nyernénk, 

csak a gondunk lenne vele, hogy a megpályázott műszaki tartalmat hogy csináljuk meg. Nőtincsen és Nógrádon is úgy 

csinálnak piacot, hogy nekik sincs semmilyen piacterük. Van egy placc, ahol a termelők és a kézművesek árusítanak. 

Hoznak magukkal asztalt, sátrat, kipakolnak a placcon és ott árulnak, nem pedig egy szép, egységes, berendezett piacon. 

Egyébként Vácon a Püspöki Palota előtt is szoktak tartani termelői piacot, és az sem egy rendes piactér, nincsenek 

standok, csak egy terület, ahova kipakolnak az árusok. Az egyik polgármester azt mondta, hogy elő szokott fordulni 

olyan, hogy egy vagy két árusnak nincs asztala. Ha valaki nem hoz magával, annak szoktak adni egy asztalt, amire ki tud 

pakolni. Szóval arra gondoltam, hogy a nyári időszakban - mert úgy gondolom, hogy nálunk elsősorban akkor lenne rá 

igény – piacot szervezhetnénk. Akár minden hétvégén is lehetne, mert cserélődnek a vendégek, a nyaralók, de az talán 

túl sűrű lenne, meg az árusok is járnak más helyre, és azt is figyelnünk kell, hogy ne ütközzünk más környékbeli piaccal. 

Hétvégén, szombaton vagy vasárnap lehente egy fél napos piacot valahol itt a település központjában. Én a Lomen János 

sétányra gondoltam, hogy innen a hivatal elől elindulva a tó felé települnének ki az árusok. De ha egyetértetek a 

javaslattal, beszéljünk róla, hogy hol legyen a piac. Lehetne a parkolóban is, ahol a karácsonyi vásár is szokott lenni, de 

ennek az a hátulütője, hogy nyár kellős közepén még azt a kevés parkolóhelyet is elvesszük az autósoktól, akik a 

strandra jönnek. A másik lehetőség még a Petényi úti nagyparkoló lehetne, de az szerintem nagyon messze van, kiesik, 

ezért az nem jó hely. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Arra gondoltam, hogy erre a sorra lehetne betenni az árusokat. 

 

Torma Andrea polgármester 

Hova? A a patak fölé? 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Vagy a strand elé. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Én is arra gondoltam, hogy a strandbejárat előtti parkolóban lehetne a piac. 

 

Torma Andrea polgármester 

Kezdjük úgy, hogy innen a hivatal elől indulnánk, és ameddig szükséges, addig terjeszkedünk a strand felé. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Nem inkább onnan és kifelé? 
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Torma Andrea polgármester 

A strandbejárattól kezdődjön a piac? 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Igen. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Ott eleve két sor is van. 

 

Torma Andrea polgármester 

Kell ott helyet hagyni, hogy kényelmesen tudjanak be- és kijárni.  

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Van ott annyi hely. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Ha az úttal párhuzamosan állnak meg, akkor elférnek. A veresegyházi piacon is úgy van, hogy megállnak az autóval és 

mellé meg mögé kipakolnak. 

 

Torma Andrea polgármester 

Ha autóval beáll, meg még ki is pakol, akkor nem lesz elég a hely. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Nem kell, hogy bent álljon az autóval. Kipakol és kiáll ide a parkolóba az autóval. 

 

Torma Andrea polgármester 

A nőtincsi piacon csak egy kis asztalkáról szoktak árulni. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Az jó ötlet, hogy a parkolót tudják használni a vendégek és csak ott zárjuk le, ahol a nemzetiségin is szoktuk.  

 

Torma Andrea polgármester 

Mi a véleményetek arról, hogy mikor legyen a piac? Szerintem inkább szombaton, mint vasárnap, mert vasárnap sokan 

hazamennek, kevesebb az üdülős. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Jó a szombat, de biztos, hogy minden héten akarunk piacot szervezni? 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

A másik két településen mikor van piac? 

 

Torma Andrea polgármester 

Majd megnézzük, és úgy határozzuk meg az időpontokat, hogy azokkal ne ütközzünk. Úgy tudom, hogy mindkét helyen 

csak havi egyszer van piac. Én azért gondoltam, hogy tartsunk hetente piacot, mert hétről hétre változik a vendégkör, 

változik az itt nyaralók személye. Ha valaki egyik héten Bánkon nyaral, de a következő héten van csak piac, azt nem tud 

ellátogatni a piacra.  

 

Hákli Tibor alpolgármester 

A környékbeliekre is gondolni kell. Ha tudják, hogy van piac, akkor megállnak vagy idejönnek. 

 

Torma Andrea polgármester 

Én úgy gondolom, hogy érdemes lenne megpróbálni július és augusztus hónapban hetente, vagy legalább 2 hetente 

piacot tartani. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

És mi lenne a neve? 

 

Torma Andrea polgármester 

Ezen még gondolkozunk. Erről majd még megkérdezem a Krisztinát, hátha neki van valamilyen jó ötlete, ami például 

kapcsolódik a Fürödj a pillanatban szlogenhez, vagy Bánkhoz.  
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Csizmár Gábor alpolgármester 

Szerintem sűrű a heti egy alkalom. Elég lenne csak kéthetente piacot tartani. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Utána kell nézni, hogy a környékbeli településeken mikor van piac, nehogy ütközzünk! Kisecseten még működik a piac? 

Kétbodonyban is van piac. 

 

Dr. Szabó Letícia Ágnes jegyző 

Úgy emlékszem, hogy Kisecseten talán vasárnaponként van piac. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

És hogy működne a dolog? Kellene nekik közterület-használati engedély kérniük és közterület-használati díjat fizetniük? 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, így hivatalos. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Szerintem első évben jöhetnének ingyen is. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

A karácsonyi vásárkor is kértünk közterület-használati díjat. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Egyedileg is lehet megállapítani valamilyen jelképes közterület-használati díjat. 

 

Dr. Szabó Letícia Ágnes jegyző 

Nógrádon július 8-án és augusztus 12-én lesz piac. Ők úgy hirdetik, hogy minden második szombaton lesz piac 9 órától 

13 óráig. 

 

Torma Andrea polgármester 

Nőtincsen minden hónap harmadik vasárnapján van piac. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Egyedileg is megállapítható a közterület-használati díj. A helyi rendeletben nincs külön nevesítve a piaci árusítás. A 

képviselő-testület dönthet úgy, hogy termelői piac és vásár esetén a közterület-használat díja például 2.000 Ft/alkalom. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Ne legyen alacsonyabb a közterület-használat díja, mint a karácsonyi vásáron. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Ott nem volt egységes a közterület-használat díja. Volt, aki többet, volt, aki kevesebbet fizetett az igénybe vett közterület 

méretének megfelelően. 

 

Torma Andrea polgármester 

Megkérdezem, hogy a másik két településen fizetnek-e a közterület-használatáért. Ha nem fizetnek, akkor mi sem 

kérhetünk közterület-használat díjat, mert akkor nem fognak idejönni árusítani a termelők. Ha másik két faluban fizetnek 

díjat, akkor meg nagyjából ugyanannyi díjat kérünk, amennyit ott fizetnek. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Egy új helyet mindig be kell vezetni. 

 

Dr. Szabó Letícia Ágnes jegyző 

Kisecseten egyébként péntekenként 17 órától van piac. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

A termelők meghívás alapján jönnének ide? 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, én most úgy gondoltam, hogy elkérem az elérhetőségeket, akik a többi településen árulnak, és még gyűjtünk hozzá, 

megkérdezzük a helyieket, és meghívjuk őket árusítani. Mivel a piac megszervezése elég nagy szervező munkát igényel, 
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főleg az elején, ezt nem szeretném rázúdítanám a hivatali dolgozókra, hanem keresek valakit, akit ezzel megbízunk és 

fizetünk neki valamekkora összeget a munkájáért.  

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Én a Kalmár Bernit ajánlanám erre a feladatra. Részt szokott venni a karácsonyi vásár szervezésében, az árusokkal 

megtalálja a közös hangot. 

 

Torma Andrea polgármester 

Jó, rendben, megkeresem Őt. Ha elvállalja, akkor megbízzuk Őt, hogy szervezzen meg mindent. 

 

További hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirendi téma tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, 

hogy az Önkormányzat tulajdonát képező Bánk 148/4 helyrajzi számú Lomen János sétányon, valamint a 124/1 helyrajzi 

számú fedett patak területén 2023. július-augusztus hónapban termelői piacot és kézműves vásárt szervezzünk, és a 

szervezői munka elvégzésével megbízzuk Kalmár Bernadettát, kérem, kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan meghozta a következő 

határozatot: 

 

72/2023. (VI.13.) képviselő-testületi határozat 

 

Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy dönt, hogy az Önkormányzat 

tulajdonát képező Bán 148/4 helyrajzi számú Lomen János sétányon, valamint a 124/1 

helyrajzi számú fedett patak területén 2023. július-augusztus hónapban termelői és 

kézműves piacot szervez. A képviselő-testület a piac megszervezésével Kalmár Bernadetta 

bánki lakost bízza meg.  

A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy termelői és kézműves piac 

megszervezése és lebonyolítása érdekében a szükséges intézkedéseket tegye meg. 

 

Határidő: azonnal, 

Felelős: polgármester 

 

 

➢ TOP Plusz aktív turizmus pályázat 
 

Torma Andrea polgármester 

Várhatóan augusztusban nyílik meg a TOP Plusz pályázaton belül egy aktív turizmus fejlesztésre irányuló pályázati 

felhívás. A felhívás tervezet szerint legalább hat állomást tartalmazó, tehát hat attrakciót nyújtó állomást kell a pályázat 

keretében megvalósítani. Ehhez több településnek össze kell fognia. Diósjenő polgármestere vette a kezébe ennek 

szervezését, és mellette Drégelypalánk, Nógrád és Bánk lenne benne, továbbá ötödik partnerként az Ipoly Erdő Zrt. 

Diősjenői Erdészete is. Így öten, közösen pályáznánk kerékpárútra és megállókra. A TOP Plusz keretében meghirdetett 

pályázatok 100%-os támogatási intenzitásúak. Legalább 250 millió forintra lehet pályázni. Ha lesz ezzel kapcsolatban 

megbeszélés, akkor, ha szeretnél részt venni rajta Gabi, szólok. Most csak annyit szeretnék, hogy beszéljünk róla, mi mit 

fejlesztenénk. Megkérdeztem a Szenthe Istvánt is, neki vannak nagy tervei, de szerintem az túl sok, viszont kiinduló 

gondolatnak jók. Az aktív turizmusba tartozik a kerékpározás és a bakancsos turizmus is, valamint még a lovaglás is.  

Várhatóan lesz egy másik nagy projekt a megyében, ami a lovas turizmusra épül, de ahhoz nem tudunk csatlakozni, mert 

nincs lovardánk. A lovasturizmus arról fog szólni, hogy jönnek a lovasok, megpihennek, lecsutakolják a lovakat, 

megpihennek, minden állomáson lenne valamilyen attrakció a számukra, aztán mennek tovább. Tehát mi csak 

kerékpározás és a bakancsos turizmus fejlesztésében tudunk gondolkodni. Véleményem szerint az utat kellene a pályázat 

keretében javítani, ami az üdülőterület végéből indul, és sárga túraútvonalként van kijelölve, és átmegy Rétságra. Az 

aszfaltos kerékpárutakat el kell felejteni, mert arra nem futja a pénzből és nem is nagyon támogatják, mert horribilis 

összegbe kerül. Ebben most nem kell döntenünk, hisz még a pályázati lehetőség is bizonytalan, egyelőre csak 

gondolkodjunk közösen. Esetleg még a tó mellett, a központban kialakíthatnánk egy biciklis pihenőt, megállót. Sok pénz 

nincs rá, de bennem az merült fel, hogy esetleg felújíthatnánk a Fábri házat, ott lehetne egy biciklis megálló. Nyilván 

kicsit rendbe kellene pofozni az épületet, meg ki kellene építeni egy bicikli szerviz állomást, ahol a kerékpárosok meg 

tudják csinálni maguknak az alapvető dolgokat, illetve egy mosdót is ki lehetne alakítani. Az épület felújítási tervei 

megvannak, azt lehetne valami minimálisra lecsökkenteni, ami megfelelne a biciklis pihenőnek, és ezáltal az épület 

állaga is feljavításra kerül. De mondom, ez még nagyon a közös gondolkozás szintjén van, nem tudni, lehet-e ebből 

valami. Vagy, ami sokkal életszerűbb, hogy ha már ezen a sárga túraútvonalon túráznak, akkor a Kisrétre egy vadonatúj 

megállót lehetne létesíteni, mert ott gyakrabban közlekednek a túrázók. Az előbbivel nyernénk egy épületfelújítást, a 
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kisréten pedig nincs se víz, se áram, semmi. A 250 millióból forintból kb. 50 millió forint vagy még annyi sem jutna egy 

partnerre, mert a projekthez kapcsolódhatnak egyéb költségek is pl., tervezési költség, műszaki ellenőrzés költsége, 

projektmenedzseri költség stb. Tehát a kivitelezés költsége maximum kb 40 millió forint lehet. Jövő héten lesz erről egy 

megbeszélésünk, mondjatok véleményt, hogy mit képviseljek Bánk vonatkozásában, hogy és mivel kívánunk ebben 

részt venni. Az baj, hogy ott van a 2-es út és mindig az a probléma, hogy azon, hogy jutunk át. Nem tudunk folyamatos 

útvonalakat csinálni, hogy átjussunk a Börzsönyi részre. Drégelypalánkról Diósjenőre van egy útvonal, oda lehet 

megállót csinálni. A Szenthe ötlete volt - mert nem sok van az országban - hogy lehetne csinálni egy tetővel feddett 

beállót, ahol van néhány priccs és a túrázók hálózsákban akár tudnak is ott aludni. Lehetne csinálni egy pár zuhanyzót és 

mosdót is mellé. Onnan tovább lehet menni Nógrádra. Ez az útvonal megvan, de mi a 2-es út miatt ebbe nem tudunk 

közvetleül becsatlakozni, de ha már Rétságig eljutunk, az már jó, mert a városon belül kitáblázva az útvonalat, 

Tolmácson keresztül el lehet jutni Diósjenőre.  

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Öt éve vagyunk a MAKETUSZ tagjai. A tapasztalatok alapján a legegyszerűbben földúton tudsz átmenni biciklivel 

Rétságra, de ha esik 3 mm eső, már nem fogsz tudni ezen az agyagos úton közlekedni. 

 

Torma Andrea polgármester 

Arra lehetne most pályázni, hogy kapjon egy kőszórást, ami biciklizhető. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Csak ez így messze van. A toronyig meg van csinálva kavicsosra az út, de onnan már nincs, és azt megszórni kővel 

nagyon sokba kerül. Mi is ezt használnánk, mert ez lett volna az eredeti útvonal. Rétságról pedig át lehet jutni 

Diósjenőre. A zebrán át tudnak menni a túloldalra, aztán a Zarándok úton keresztül eljutnak Tolmácsra és onnan megint 

van valamilyen út Diósjenőre. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Tolmácson a Szurdok utcán ki lehet menni a Jenei útig. Tulajdonképpen csak Tolmácstól kellene kővel megszórni az 

utat. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

A Tolmácsi tóhoz nem vezet út Tolmács felől? 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Szerintem földút van. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Át lehet menni, mert a harckocsik jártak át Nógrádba. Valamilyen minőségű út biztos ki van jelölve. Én nem jártam arra 

már rég. 

 

Torma Andrea polgármester 

Ha leszórjuk az utat kővel, akkor azon a köves úton lehet majd biciklizni? 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

A tanyán 0,25 meg 0,35-ös kővel van megszórva az út. Ha az be van taposódva, jobb, mint az aszfaltos út. Annyira jól 

beáll, csak egy ideig azon nem lehet nagy munkagéppel végig menni. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Nógrád és Királyrét között van egy ilyen kavicsos út. Az összes bicajos arra jár. Az is ez a szürke murva, le van 

hengerelve és tök jól lehet rajta menni bicajjal. 

 

Torma Andrea polgármester 

Mi legyen a mi részünk ebben a projektben? Benne legyen ennek az útnak a kővel történő megszórása? 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Ha a Börzsönyt meg a Cserhátot össze akarod kötni a legrövidebb úton, akkor az az a rész, ha a vasúttal nem akarnak a 

jövőben semmit kezdeni. 

 

Torma Andrea polgármester 

A vasutat felejtsük el egyelőre. A diósjenői polgármesternek szívügye, hogy a régi vasút nyomvonalán hajtány 

működjön, ahhoz azonban – a tájékoztatása szerint - jogszabályt kellene módosítani. Kapott rá ígéretet, hogy ebben majd 

támogatják. 
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Csizmár Gábor alpolgármester 

Valahol az osztrák határ mentén már csináltak ilyen hajtányt. 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, én utánanéztem ennek. Bugacon van egy működő hajtány. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Ott hamarabb el tudták érni, hogy hajtány legyen, mint bicikli út. 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, de azért tudták elérni, hogy hajtány legyen, mert – úgy tudom - egy magánterület volt, olyan, mint itt nálunk az 

iparvasút, nem pedig MÁV terület. Van valamilyen közlekedési jogszabály, hogy a MÁV nyomvonalain kizárólag vonat 

közlekedhet és emiatt nem tudják elindítani erre a vonalra ezt hajtányos projektet, mert nincs meg hozzá a jogi háttér. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Egyrészt a vasúti pálya nagyon be van nőve, másrészt a vasútvonal Bánkon, Rétságon és Tolmácson is keresztezi a 

közutat. Bánkon és Tolmácson még nem is lenne probléma, mert nem olyan nagy a forgalom, de Rétságon igen.  

 

Torma Andrea polgármester 

Én is pont ezt akartam mondani, hogy a jogi akadály mellett az is probléma, hogy a vasútvonal keresztezi a 2-es főutat. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Jó lesz, ha majd megépül a rétsági elkerülő és lesz felüljáró. A biciklisek Nőtincs felé járnak, mert az 500 autó alatti 

forgalmú útvonal. 

 

Torma Andrea polgármester 

Amiről korábban szó volt, hogy az M2 autópálya fölött át fog menni a Bánk-Rétság közötti földút, az csak az M2 

autópályán történő áthaladást oldja meg, a 2-es főúton ugyanúgy nem fognak tudni átmenni biciklivel. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Rétságon belül át tudnak menni valamelyik gyalogátkelőhelyen. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Az is egy megoldás lehet, hogy Nógrádból kijönnek a berkenyei elágazóig, aztán Nőtincsen keresztül Bánkra. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

A biciklisek innen mennek abba az irányba. 

A többiek egyébként tudják már, hogy mit akarnak? 

 

Torma Andrea polgármester 

Most mindenki gondolkodik a saját fejlesztésén. Diósjenőről át lehet menni Nógrádba, ott valami pihenő, kiszolgáló 

megálló attrakciót terveznek kialakítani. Gondolkodjunk mi is valamilyen pihenő kialakításában, vagy csak azt a földutat 

csináltassuk meg? Mondjuk, ha jól tudom, minimum hat elemnek kell benne lennie a projektben. Az nem fér bele 

anyagilag, hogy oda lentre csináljunk egy megállót. És ami még nagyon fontos, hogy elég komoly kritériumok és 

látogató számokat kell produkálni, ez amúgy lehet, hogy ennek a pályázatnak a buktatója is. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Mi benne vagyunk ezekben a biciklis projektekben. Most is van valamilyen verseny és két-három napon keresztül a 

kempingben kell nekik mosóállomást, frissítőállomást meg szervízt biztosítanunk. A MAKETUSZ-nál a kemping, mint 

megálló fel van tüntetve a térképen. Ha letelik a kemping bérleti szerződése és visszaadom a létesítményt, az 

Önkormányzat meg pályázatot nyújt be, és abból felújítja, az is egy megoldás.  

 

Torma Andrea polgármester 

Ebben a projektben tudunk nagy összegekre pályázni. Jó, ha 30-40 millió forint jut egy partnerre. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Jó ez a sárga túraútvonal, de azon biciklivel nem lehet közlekedni, főleg arra felfelé, a Prónay-kilátó felé. Mindig 

probléma, hogy milyen egyéb programokat ajánljunk a vendégeknek. El szoktam őket küldeni biciklizni Keszeg 

irányába Ősagárd felé, meg gyalogtúrázni a kilátóhoz. 

 

 



Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete  5/2023. (VI.13.) jegyzőkönyv 

 29 

Torma Andrea polgármester 

Milyen távolságra van a kilátó? 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Innen azért messze van, kb.5 km.  

 

Torma Andrea polgármester 

És hol indulnak el? A Vasút utcán jutnak fel az erdőbe? 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

A régi Tarcsi ház mellett mész el jobbra, nem pedig balra a Vasút utca felé. Arra is fel tudsz menni, csak nem arra van 

kijelölve az útvonal. Lejönnek a Benczúr utcán, aztán a Tó utcán már el tudnak oda jutni. Az úgyis egy nyugis útvonal, 

nem jár arra sok autó. Egyébként mezőgazdasági út szórására is kapnánk támogatást? Nagy táv az.  

 

Torma Andrea polgármester 

Hány kilométer lehet? 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Úgy nem olyan nagy távolság, kb. 2-3 km, de sok pénzbe kerülne a teljes út kővel történő felszórása. 

 

Torma Andrea polgármester 

Lehet, hogy nem is marad másra pénzünk. Egy új megálló kialakítása nem jön ki ilyen kevés pénzből. Azért gondoltam 

esetleg meglévő épület kismértékű felújítására. Azt se tudom, ezek a mobil szervízállomások mennyibe kerülnek.  

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Kb. 1,5 millió forintba. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Nagyjából igen. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Ilyenek általában központi helyeken szoktak lenni. Nagymaroson például a Duna parton, Ipolytarnócon a parkolóban 

van.  

 

dr. Szabó Letícia Ágnes jegyző 

Gyarmaton a Nyírjesben van egy ilyen szervízállomás a tó mellett, tehát abszolút nem központi helyen. Semmi más 

infrastruktúra nincs ott, csak egy ilyen szervízállvány. 

 

Torma Andrea polgármester 

De ide mosdó, meg esőbeálló is kellene, hogy tényleg pihenő legyen.  

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Amíg a biciklis nem tud idejönni, addig hiába csinálunk pihenő pontot. Előbb az utat kellen megcsinálni. 

 

Torma Andrea polgármester 

Akkor részünkről legyen az a fő igény, hogy ez az út legyen leszórva. Akkor így tárgyalok tovább.  

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

A pihenőpontot sem kell túl gondolni, mert aki biciklizik, az minél nagyobb távot akar megtenni. Megpihen egy kicsit, 

ha lapos a gumi, fúj bele, elmegy wc-re, megtölti a kulacsát és megy tovább.  

 

Torma Andrea polgármester 

A víz meg a wc fontos. És itt nem csak egyszerű megállópontokra van szükség, hanem attrakcióra. Meglátjuk, hogy a 

többiek mit mondanak, miben gondolkodnak, és hogy egyáltalán mennyibe kerül az út szórása.  

 

 

További hozzászólás nem volt. A képviselő-testület a további napirendek tárgyalását zárt ülés keretében folytatta. 
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 Torma Andrea Henczné Hekli Bernadett 

 polgármester aljegyző  

 

 

 

 

A jegyzőkönyv hiteles. 

 

 

Csizmár Gábor 

alpolgármester 


